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Nova Slovenija opozarja

LOČITEV CERKVE 
IN DRŽAVE

JOŽE BARTOLJ

Zakaj se je Cerkev tako aktivno vključila v referendumsko dogaja-
nje oz. je jasno dvignila glas proti novi družinski zakonodaji? Nov val 
člankov na to temo je spet pred nami. Opozarjajo nas, da so v neki 
Ameriški državi sprejeli zakon o zaščiti verskega prepričanja, ki dopušča 
»diskriminiranje« homoseksualcev, lotili so se preverjanja tega, kar so 
povedali na prižnicah … skratka Cerkev je trn v peti »moderne družbe« 
21. stoletja. Na tej in oni strani oceana.

In zdaj odgovor na vprašanje: zakaj se je Cerkev tako aktivno 
vključila v referendumsko dogajanje? Zato, ker smo verniki del druž-
be. Duhovniki so del družbe. Vsi smo davkoplačevalci, vsi smo pod 
zakonodajo države. Po kakšni logiki bi morali biti o zakonih, ki se 
dotikajo nas in naših otrok kot državljanov, tiho?

Da, Cerkev je ločena od države. Jasno! Zato župnik ni fevdalni go-
spod, njegov glas na volitvah, v parlamentu, gospodarstvu …, ni vreden 
več kot moj ali tvoj, ampak volilne pravice mu pa ne smemo odvzeti. 
Če bi mu jo, bi bila to diskriminacija. Prav tako bi bila diskriminacija, 
če župniku, ali pa verniku laiku, ne bi dovolili, da pove svoje mnenje. 
Povedati svoje mnenje, se zanj postaviti, je pač državljanska pravica in 
nima nič skupnega z ločitvijo Cerkve od države.

Pri nas pa si nekateri predstavljajo, da ločitev Cerkve in države 
pomeni izključitev Cerkve iz družbe. Hopsa! To bi pomenilo, da se 
gremo totalitarizem. Nekoč je tako pri nas tudi bilo. Policaji so imeli 
v svojem učbeniku napisano, da so duhovniki notranji sovražniki in 
je treba za njimi vohljati. Ko smo stopili v demokracijo, smo se od-
ločili za drugačen nivo. Cerkev ni sovražnica, ampak je partnerica. Za 
državo lahko, kot organizacija, ki se zavzema za splošno dobro, naredi 
nekaj, ker državi potem ni treba. Recimo primer Karitas. Dajmo se že 
enkrat nehat slepiti in preverimo koliko sredstev, ki jih mi sami in tudi 
država (v našem imenu) preko javnih razpisov, namenja humanitarnim 
organizacijam, potem konča pri pomoči potrebnih. Iz javno dostopnih 
podatkov se da lepo izračunati, denimo koliko zaposlenih ima Karitas 
in koliko Rdeči križ, prav tako koliko prostovoljcev ima Karitas in 
koliko Rdeči križ. Že samo avtopark Rdečega križa in denimo Karitas, 
pove dovolj!

Toliko za plastičen in čisto oprijemljiv primer. Lahko bi navedel 
tudi katerega drugega. Če to koga jezi, naj počisti pri sebi in naj ne 
jamra o ločitvi Cerkve od države.

Sam lahko sklenem le, da sem vesel, da se je Cerkev končno 
zganila in z jasno besedo pozvala ljudi, naj storijo, kar menijo da je 
prav. Servilnost nas namreč ne bo pripeljala do tistega kar želimo za 
družine in otroke.

(Časnik.si)

V NSi so zaskrbljeni nad 
načinom in ravnijo javne razprave 
nekaterih nasprotnikov referen-
duma o noveli Zakona o zakonski 
zvezi in družinskih razmerjih. V 
teh dneh so namreč s strani neka-
terih poslanskih skupin doživeli 
nov napad, ki po njihovi presoji 
terja ustrezen odziv.

Poslanske skupine Zdru-
žena levica(ZL), DeSUS (stranka 
upokojencev), Socialni demo-
krati (SD) in Zavezništvo Alenke 
Bratušek (ZaAB) v skupni izjavi za 
javnost med drugim navajajo: »V 
strankah ZL, DeSUS, SD in ZaAB 
ostro obsojamo uporabo sovra-
žnega govora in širjenje neresnic, 
ki se jih ob zagovarjanju referen-
duma poslužuje RKC (katoliška 
Cerkev op. ur.), s podporo NSi 
in SDS. Glavni namen takšnega 
postopanja je zgolj in samo zava-
janje javnosti in odrekanje člove-
kovih pravic. Vsi argumenti, ki 
jih nasprotniki zakona navajajo, 
so neresnični in namenjeni le 

širjenju neupravičenega strahu.«
»Krščanski demokrati se spra-

šujemo, ali so avtorji omenjene 
izjave sploh prebrali in dojeli 
pomen svojih besed? Kako si ti 
isti ljudje, poslanci Državnega 
zbora, predstavljajo sobivanje 
različno mislečih ljudi v naši 
skupni državi? Krščanski demo-
krati ne pristajamo na način, ko 
se nekaj zbranih posameznikov 
samookliče za pristojne dolo-
čati in odločati o tem, kaj je 
sovražni govor, posledično pa se 
s sovražnim govorom zaznamuje 
vsakogar, ki v javnosti predstavi 
svoje (drugačno) mnenje«, piše v 
izjavi za javnost NSi.

Omenjena skupna izjava 
ZL, DeSUS, SD in ZaAB je po 
njihovi oceni neposreden napad 
na nekatere temeljne liberalne 
vrednote sodobne družbe, med 
katerimi je najvišja svoboda 
posameznika, prav tako pa tudi 
svobodno izražanje mnenj in 
stališč.

Potem ko je prišlo na dan, 
da je obrambni minister Janko 
Veber obveščevalno-varnostni 
službi, ki sodi v njegov resor, 
naročil analizo vidikov priva-
tizacije, so se nanj zgrnili črni 
oblaki. Premier Cerar je preučil 
dokumentacijo in Vebrova poja-
snila, a na koncu sporočil, da 
obrambni minister ne uživa 
več njegovega zaupanja, zato 
ga je pozval k odstopu. Ker se 
je Veber odločil vztrajati na 
položaju, je Cerar v državni 
zbor poslal predlog za njegovo 
razrešitev. Veber vztraja, da je 
ravnal zakonito. Medtem je 
obveščevalno-varnostna služba 
podala naznanilo suma kazni-
vega dejanja izdaje tajnih 
podatkov proti poslancu Nove 
Slovenije Mateju Toninu, ki je 
vodil nadzor nanjo in opozoril 
na domnevne nepravilnosti pri 
Vebrovem ravnanju. Tonin je 
prepričan, da gre za maščevanje 
in politični obračun. Končno je 
usoda obrambnega ministra s 
tresočim stolčkom zaradi afere 
»Vebergate«, ki prešla v roke 
Državnega zbora. O tem bodo 
skoraj že razpravljali poslanci in 
poslanke.

Dogajanje, povezano z 
Vebrom, je poskrbelo za precej 
napete odnose v koaliciji. V 
Socialni demokraciji (SD) trdno 
stojijo za svojim ministrom. 
Cerarja so pozvali k spošto-
vanju koalicijskega sporazuma, 
ki navaja, da je premier dolžan 
ministra, ki ni ravnal skladno 
z navodili, etičnimi standardi, 

zakonom ali ustavo, najprej 
opozoriti. V Stranki Mira Cerarja 
(SM) poudarjajo, da je zako-
nodaja nad koalicijskim spora-
zumom, v DeSUS pravijo, naj 
SD poišče ustrezno zame-
njavo. Politični analitik Matevž 
Tomšič je dejal, da spora ni 
zakrivil Veber s svojim ravna-
njem. »Vemo, da stranka SD 
nasprotuje privatizaciji, sploh 
nasprotuje privatizaciji Tele-
koma in podobnih podjetij. 
Tukaj so tudi določene interesne 
skupine, določeni lobiji, ki so 
blizu stranki, ki imajo neke svoje 
očitne interese v tej zgodbi. 
Če bo prišlo do neke vladne 
krize ali pa celo padca Cerar-
jeve vlade, to ne bo prišlo samo 
zaradi gospoda Vebra, ampak 
bodo to povzročili tisti, ki bodo 
preko tega poskušali ustaviti 
proces privatizacije.« Po Tomši-
čevih besedah se je stranka 
znašla v precej zoprnem polo-

žaju, saj koalicija pravzaprav 
lahko deluje tudi brez njene 
podpore. SMC in DeSUS imata 
namreč tudi sami parlamentarno 
večino, čeprav šibko. »V tem 
smislu je stranka SD relativno 
pogrešljiva. Sploh, ker obstaja 
za predsednika vlade tudi v 
opoziciji rezervni bazen. Katera 
od strank, si predstavljam, 
da ne bi imela prav velikega 
problema s priključitvijo vladi, 
recimo ZaAB.« SD za zdaj ostaja 
v koaliciji, a strankinih mini-
strov ni bilo na zadnjo redno 
sejo vlade. Bili so na dopustu. 
Niti svoje prve seje vlade na čelu 
ministrstva za izobraževanje, 
znanost in šport pa ni dočakala 
Klavdija Markež, ki jo je parla-
ment na to mesto imenoval 
pred dobrim tednom. Zaradi 
očitkov, da je njeno magistrsko 
delo plagiat, je odstopila le dva 
dni po prevzemu poslov. Cerar 
je njeno odločitev že sporočil 
državnemu zboru, saj je ocenil, 
da je ravnala nedopustno. Funk-
cija ji bo prenehala, ko se bodo 
poslanci s tem seznanili na seji. 
Markeževa, ki bo verjetno izgu-
bila magistrski naziv, se ne bo 
vrnila v hram demokracije. Pred-
sedniku državnega zbora je v 
telefonskem pogovoru dejala, 
da obžaluje svoje napake in 
prevzema odgovornost za svoja 
dejanja. Že tako razgreto ozračje 
v koaliciji so očitki, povezani z 
Markeževo, še dodatno začinili, 
premier mora zdaj najti njeno 
zamenjavo. Dokler je ne najde, 
resor vodi sam.

Koalicija »Za otroke gre!« je oddala ustavni spor 
oz. ustavno pritožbo zoper sklep Državnega zbora 
(DZ) o prepovedi referenduma. V pritožbi predla-
gajo odpravo sklepa o prepovedi referenduma 
ter dopustitev referenduma. Ker je po prepri-
čanju koalicije sedemdnevni rok, ki ga je postavil 
Milan Brglez, prekratek, nezakonit in protiustaven, 
predlagajo tudi, da jim Ustavno sodišče določi 
rok, v katerem bodo pritožbo dodelali in dodatno 
utemeljili.

»Pričakujemo, da bo ustavno sodišče ugotovilo, 
da zakonska zveza žene in moža ni protiustavna, 
da ni kršitev človekovih pravic,« je po vložitvi 
ustavne pritožbe glede prepovedi referenduma 
povedal Aleš Primc.

Koalicija »Za otroke gre« se je zaradi sklepa 
državnega zbora, da bo prepovedal referendum 
o noveli zakona o zakonski zvezi, sinoči pritožila 
na ustavno sodišče. Kot sta povedala vodji koali-
ciji Aleš Primc in Metka Zevnik, ustavna pritožba 
obsega 17 strani, v njej pa so po besedah Zevni-
kove navedli postopkovne neustavnosti in nezako-
nitosti. Med njimi jih je nekaj postopkovne narave.

Kot je dejala Zevnikova, ne gre za zakon, ki bi 
odpravljal protiustavnost na področju človekovih 
pravic in temeljnih svoboščin ali drugih neustav-
nosti. »Ugotovitev ustavnega sodišča se je nana-
šala na protiustavnost na področju dedovanja, 
kar bi bilo smiselno urediti v zakonu o registra-
ciji istospolne partnerske skupnosti ali zakonu o 
dedovanju. V primeru zakona o zakonski zvezi in 
družinskih razmerjih ni bila ugotovljena nobena 
protiustavnost, nobeno kršenje človekovih pravic.«

Poleg tega opozarjajo, da je z ustavnega stališča 
treba obravnavati vsak zakon posebej, ugotavljati 

ustavnost in protiustavnost členov in ni mogoče 
tega kar tako »z enim čopičem prebarvati v enem 
samem zakonu, kot je zakon o zakonski zvezi«. 
Sklep DZ namreč navaja, da novela odpravlja 
diskriminacijo istospolnih parov še v 14 zakonih.

Del njihove ustavne pritožbe se nanaša tudi na 
nesorazmernost morebitnega posega v pravico do 
referenduma.

Novela zakona o zakonski zvezi in družinskih 
razmerjih predvideva opredelitev zakonske zveze 
kot življenjske skupnosti dveh oseb, pri čemer se 
tako pravice istospolnih parov izenačujejo s pravi-
cami raznospolnih.

Zevnikova in Primc sta ponovno poudarila, da 
gre pri posvojitvah otroka v prvi vrsti za pravice 
otroka, ne pa katerega koli odraslega. Ob tem pa 
izrazila nestrinjanje s stališčem, da je za otroka 
vseeno, ali ima mamo in očeta, dve materi ali dva 
očeta.

»Tudi sam se strinjam, da referendum o člove-
kovih pravic ni dopusten. Vendar v zakonu o 
zakonskih zvezah ni bila ugotovljena nobenega 
protiustavnost ali kršenje človekovih pravic. 
Zakonska zveza žene in moža ni bila nikoli ugoto-
vljena kot kršitev človekovih pravic,« je dejal Primc.

Primc tudi ni želel razkriti, kdo jim je pomagal 
pri pisanju ustavne pritožbe. Šlo naj bi za skupino 
desetih pravnikov, ki so delovali "pro bono", ker 
podpirajo prizadevanja koalicije »Za otroke gre«. 
Omenjeni pravniki se namreč bojijo homoseksual-
nega lobija in se zato nočejo izpostavljati.

Na ustavnem sodišču pa naj bi poudarili, da 
imajo prednost pred odločanjem o referendumu 
pritožbe v primeru Patria, s katerimi se zdaj ukvar-
jajo ustavni sodniki.

Nove vladne težave 

Vložili so ustavno pritožbo

Janko Veber
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TONE MIZERIT

Argentinski vsakdan je 
poln težav in tudi prese-
nečenj, vendar se zadnje 
čase veliko pozornosti 
posveča letošnjim voli-
tvam, čeprav so še zelo 
oddaljene. Glavno vpra-
šanje ostaja, ali bo kirch-
nerizmu uspelo obdržati 
se na vladi, ali se bo moral 
umakniti v opozicijo.

Neenaka igra. S tem 
vprašanjem je povezana 
tudi afera, ki je zadnje 
čase pripeljala do sodnega 
posega. Do avgustovskih 
primarnih volitev manjka 
še slabih pet mesecev, a 
se po stenah mest in pred-
mestij kar bohotijo volilne 
propagande, mal i  in 
večji, včasih kar ogromni 
plakati, z nasmejanimi 
obrazi različnih tekmecev 
predvsem za predse -
dniške kandidature. To je 
po zakonu prepovedano. 
Volilni zakon, ki ga je pred 
časom pripravil in potrdil 
kirchnerizem, dovoli tako 
propagando samo v roku 
enega meseca pred voli-
tvami. Ta rok je tedaj vlada 
smatrala za najboljšega, 
da bi preprečila zgodnjo 
propagando opozicije. 
Bilo je potem, ko je De 
Narváez premagal Kirch-
nerja v provinci Buenos 
Aires. Gotovo: vlada mirno 
izvaja propagando s pred-
stavitvijo svojega delo-
vanja, ko dvakrat ali trikrat 
otvori kakšno javno delo, 
in predvsem v celotnem 
poteku prenosa nogo-
metnih tekem v sklopu 
programa »Nogomet za 
vse«. Statistično je ugoto-
vljeno, da so gledalci tega 
programa mnogo bolj 
naklonjeni vladnim kandi-
datom kot pa negledalci. 
A sedaj se je stvar neko-
liko zapletla. Morda vlada 
tedaj ni predvidevala, da 
bo tako oster notranji boj 
med lastnimi tekmeci za 
kandidature. Zato sedaj 
dovoli, da lepijo plakate 
po mili volji. Predvsem še, 
ko buenosaireški guverner 
Scioli izkorišča napoved 
vladnih del z izrecno 
omembo svojega priimka. 
To ni prepovedano? Zato 
je posegla vmes sodnica, 
ki je pristojna za volilno 
področje. Gospa Servini 
de Cubría, ki je včasih 
naklonjena vladi, včasih 
pa ji tudi beli glave, je 
ostro opozorila da je 
tako zgodnja propaganda 
izrecno prepovedana in da 
bo kršilcem naložila stroge 
kazni. Seveda je nihče ne 
posluša in ni jasno, kam 
bo pripeljala njena ofen-
ziva sedaj, ko vlada sama 
krši zadevni zakon.

Kaj zanima. Sprašujem 
se, kako ljudje gledajo na 
to zadevo. Zdi se mi, da 
jih kaj malo zanima. Še 
več, včasih zasledim, da 
se sprašujejo »čemu se 
ti ljudje smejejo«, ko so 
res vsi kandidati veseli in 
nasmejani. Ljudi pa bolj 

skrbijo vsakdanje težave. 
Morda je ponavljanje že 
večkrat povedane stvar-
nosti, a makroekonomski 
položaj Argentine še daleč 
ni rožnat. Priznajmo, da je 
ministru Kicillofu uspelo 
zaustaviti in celo neko-
liko zbiti sivi (blue) dolar. 
A za kakšno ceno? Uvoz 
skoraj stoji. Posledica 
tega je, da že osemnajst 
mesecev zaporedno pada 
industrijska proizvodnja. 
A bistvena točka ministro-
vega programa je pritisk 
na zavore tudi glede cene 
uradnega dolarja. To pa 
ima še bolj negativne 
posledice: argentinska 
proizvodnja na svetovnem 
trgu ni več kompeti-
tivna. Predvsem so priza-
deti v notranjosti, kjer so 
ljudje odvisni od svojih 
pridelkov. Že pred tedni 
je presenetila vest, da 
na severu Entre Riosa in 
jugu Corrientesa ne bodo 
obirali pomaranč. Sadjarji 
bi s plačami delavcev 
dodatno izgubili, ker bi 
pomaranče morali vreči 
na smeti. Ni možnosti, da 
bi jih izvažali, kot doslej. 
Isto se je prejšnji teden 
odločilo glede številnih 
nasadov hrušk in jabolk v 
Rio Negro. Poleg izgube, 
ki jo trpijo lastniki, je 
prizadetih še na tisoče 
kmetijskih delavcev, ki so 
ob zaslužek obiranja.

Začenja se volilno 
leto .  Ena znači lnost i 
argentinske politike je 
ta, da volitve niso isto-
časno po vsej državi. 
Eden redkih znakov fede-
ralizma je ta, da imajo 
krajevne (provincijske) 
vlade pravico, da datume 
določijo po svoji volji. To 
nedeljo bodo primarne 
volitve v Salti, za mesta 
guvernerskih kandidatur. 
Zanimivo bo videti, kam 
se bo sreča usmerila. 
Opazimo pa lahko vedno 
večji pritisk kirchnerizma 
na guvernerje, da ne bi 
skl iceval i  predhodnih 
krajevnih volitev. Gospa 
Cristina se boji, da bi jo 
potem ti »grofje« izdali. 
Guvernerje bolj malo 
skrbi usoda te »cesarske« 
družine. Bojijo se za svoje 
stolčke in menijo, da je 
centralna vlada neke vrste 
volilni »svinčeni rešilni 
pas«. Ubogajo in se poko-
ravajo, dokler potre -
bujejo denar iz vladne 
blagajne. Enako se dogaja 
mogočn im županom 
Velikega Buenos Airesa. 
Peronizem se nahaja 
na razpotju. Voditelj i 
ne vedo, kaj naj storijo. 
Gospa predsednica sesta-
vlja liste po svoji abso-
lutni volji. Zagotoviti si 
hoče poslušnost prihodnje 
parlamentarne skupine, 
da bi ohranila svojo moč 
kot vodja opozicije. Ali je 
res, kot trdi zadnje čase, 
da je prepričana, da bodo 
»ostali na vladi«?

IZ ŽIVLJENJA V ARGENTINIVTISI IZ SLOVENIJE

Pasijon tudi v Ribnici

Poštenost je krepost,
ki iz pravičnosti prejema moč,
a ji potrebna je opora, za pokončno rast,
notranjega miru, ki da samozavest
pa tudi usposobljenost strokovna.
Ker je poštenost skromna, 
ne išče hvale, ne priznanja,
zato jo spremlja kot nevidni venec - čast.

MK

RAZMIŠLJANJA
OB ZMEDI

(Od našega dopisnika)

»Ti, oglej si Ribniški pasijon, pa napiši, da so med 
sodelavci preseljenci iz Argentine, fejst ljudje, ki kaj 
dobrega naredijo v Sloveniji«, mi je po mobilcu sporočil 
- malo v šali, malo zares - prijatelj Tomaž (poleg tega tudi 
marsikatero pikro elukubracijo, a to spada že med varo-
vanje osebnih podatkov in v novelo o arhivih, zato si jih 
bom pridržal zase).

Če je Škofje-
loški pasijon nekaj 
monumentalnega, 
u s t a l j enega  že 
izpred več stoletij, 
to še ne pomeni, 
da je edini. V Slove-
niji se je že marsi-
ka te ra  skup ina 
- mladinska, vero-
učna - odločila, 
da bo v postnem 
času - tako kot v 
bož ičnem času 
rade postavijo žive 
jaslice - z odrsko 

predstavo poskusila ljudem približati Jezusovo trpljenje 
in njegovo žrtev za odrešenja človeštva. V Ribnici so po 
dveh letih priprav prvič predstavili pasijon leta 2007. 
Letos je torej že deveto leto. Ima pa svojo 
posebnost: ni samo prikaz po evangeljskem 
poročanju, ampak je vsako leto drugačen; 
vsakič ga povežejo z drugačno tematiko iz 
sedanjosti. Tako ima pasijon podnaslove; 
letošnji je To delajte v moj spomin. V njem se 

pasijonska zgodba prepleta z zgodbo, ki jo doživljata in 
trpita fant in njegova mama. Zasmehovanje, zasvojenost, 
žaljenje, izguba zaupanja - in še marsikaj, kaže na križev 
pot, ki ga človeštvo hodi danes (in vse druge čase) in išče 
vstajenja in odrešenja. Predvsem nagovori tekst ob Jezu-
sovem duhovnem trpljenju na Oljski gori.

Zato Ribniški pasijon imenujejo gledališko-glasbeno 
uprizoritev Kristusovega trpljenja. Kot pravijo na spletni 
strani, »je eden redkih pasijonov v Evropi, v katerem 
se v živo izvaja rock glasba, med katero je večina 
avtorske«.Vsa organizacija in izvedba, ki združuje preko 
sto petdeset oseb, je hitro prerasla ribniško mladinsko 
veroučno skupino in so zato, ko so leta 2009 ustanovili 
Društvo katoliške mladine Ribnica, vso skrb za pripravo 
pasijona prenesli nanj.

Projekt pasijona je prerasel ne samo Ribnico ampak 
tudi njeno okolje in zdaj pri njem sodelujejo tudi iz 
drugih župnij. Tako se je med njimi znašel bivši »Vaščan« 
Matías Sušnik, ki je letos s sigurnostjo odpel vlogo (izgu-
bljenega) sina Adama. V zboru (in s solo partom) je pela 
tudi njegova sestra Tatiana; pri bendu pa s kitaro sode-
loval Andrej Jerman.

Prerasel je tudi kraj nastopa: prejšnja leta je bil nastop 
na prostem, pa je marsikatera predstava odpadla zaradi 
slabega vremena. Zato so pasijon priredili za dvoransko 
postavitev, letos pa tudi izven Ribnice: na velikonočni 
ponedeljek so nastopili še pred nabito polno športno 
dvorano v Velikih Laščah.

GB

Varnostni svet Združenih narodov se je pretekli 
petek na pobudo Francije prvič ukvarjal s preganja-
njem kristjanov in drugih verskih manjšin v Iraku in Siriji. 
Besedo sta dobila tudi kaldejski patriarh Raphael Sako 
in predstavnik Svetega sedeža. Pred 10-timi leti je bilo v 
Iraku še več kot 2 milijona in pol kristjanov. Zdaj jih je 
ostalo le približno 200.000. Zaradi groženj Islamske 
države pa število bolj upada.

Francoski zunanji minister Laurent Fabius je pred 
Varnostnim svetom Združenih narodov poudaril, da če ne 
bodo nekaj storili takoj, bodo verske in etnične manjšine 
preprosto izginile. »Navadni državljani se čudijo, kako to, 
da toliko državam zbranim tukaj, ki se imenujejo 'Zdru-
ženi narodi', doslej ni uspelo ukrotiti terorizma ter ga 
izbrisati. Ti državljani imajo prav.«

Kaldejski patriarh Louis Sako je poudaril, da je treba 
sprejeti zakon, ki bo kaznoval države in posameznike, ki 
podpirajo teroristične skupine na finančni, intelektualni 
ali oboroževalni ravni. Obstajati mora možnost obsodbe, 
njihova dejanja pa naj se obravnavajo kot »zločini proti 
miru«. »Islamske skrajne skupine zavračajo življenje z 
nemuslimani. Preganjajo jih in izkoreninjajo iz njihovih 
domov ter brišejo vsako sled njihove zgodovine. Smo 
pred kulturno in ideološko krizo, ki ima monopol nad 

To soboto, 11. aprila, bo papež Frančišek z objavo 
bule javno razglasil jubilejno leto Usmiljenja, poroča 
slovensko uredništvo Radia Vatikan.

Ob 17.30 bo papež pred svetimi vrati bazilike svetega 
Petra na glas prebral nekaj odlomkov bule. V baziliki bo 
sledila molitev večernic za nedeljo Božjega usmiljenja, s 
čimer se želi izpostaviti osnovna tema izrednega svetega 
leta, to je Božje usmiljenje.

»Dragi bratje in sestre, pogosto sem razmišljal, 
kako lahko Cerkev bolj jasno pokaže svoje poslanstvo, 
da je priča usmiljenja. To je namreč pot, ki se začne 
z duhovnim spreobrnjenjem. Moramo iti po tej poti. 
Zato sem se odločil napovedati izredni jubilej, katerega 
središče bo usmiljenje Boga. To bo Sveto leto Usmiljenja. 
Hočemo ga živeti v luči Gospodove besede: 'Bodite usmi-
ljeni kakor Oče'. To velja predvsem za spovednike.« S 
temi besedami je papež Frančišek, ob koncu homilije 
med spokornim bogoslužjem v baziliki sv. Petra 13. marca 
letos med pobudo 24 ur za Gospoda, napovedal izredno 
jubilejno leto posvečeno Božjemu usmiljenju.

Na sliki je Matjaž Sušnik
s svojo 'mamo'.

Glas preganjanih
oblastjo, onemogoča institucije ter omejuje svobodo,« je 
dejal patriarh Sako.

Poleg kristjanov so jazidi druga manjšina, ki jih 
Islamska država napada neposredno. Iraška poslanka, 
tudi sama pripadnica jazidov, je opisala moro, ki jo 
prestajajo družine »Koljejo nas, nas pobijajo, ženske posi-
ljujejo, deklice prodajajo, otroke izročajo ne vem kakšni 
usodi, prodajajo nas in kupujejo kot trgovsko blago,« je 
opozorila.

Govorci so zahtevali, naj mednarodno kazensko 
sodišče preišče morebitne zločine, storjene v Siriji 
in Iraku. Položaj je tako grozen, da ga označujejo za 
genocid in zločin proti človeštvu, zlasti proti manjšinam, 
ženam in dekletom.

Za konec nekaznovanosti se je zavzel tudi generalni 
sekretar ZN Ban Ki-moon in med drugim zatrdil, da Zdru-
ženi narodi pripravljajo načrt za preprečevanje nasilnega 
ekstremizma, ki se bo začel izvajati septembra letos.

Med cerkvenimi predstavniki so tudi taki, ki zahte-
vajo oborožen poseg od zunaj. Sirokatoliški nadškof v 
Mosulu Petros Mouché je za Radio Vatikan dejal: »To je 
tisto, kar si želimo, da. Kajti izgubili smo vse zaupanje v 
našo vlado. Izdala nas je! Hočemo mednarodno vojsko, 
ki bo pomagala, da nas zaščiti.«

Nadškof Mouché upa, da od razprave v Varnostnem 
svetu Združenih narodov ne bodo ostale le besede, 
ampak bo izšlo gibanje, ki bo privedlo do osvoboditve 
njihovih mest in vasi, da se bodo lahko ljudje vrnili v 
domovino. Pozdravil je tudi dejstvo, da je papež Fran-
čišek za veliki teden beguncem v Irak znova poslal 
prefekta kongregacije za evangelizacijo narodov kardi-
nala Fernanda Filonija.

Jubilejno leto usmiljenja
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Pustna sobota ob polnoči. Letališče Ezeiza. Končno. 
Po mesecih priprav, vaj, skrbi, smo na letalu, ki bo odle-
telo proti Istanbulu, v Turčijo. Prispeli smo, po dolgi vožnji, 
dobili prekrasen hotel, kjer smo prenočili, in naslednji dan, 
točno ob 10.30, stopili na slovenska tla, kjer so nas čakali 
ne le naši sorodniki in prijatelji, temveč tudi harmonikar in 
nekaj kurentov. To je bilo veselje! Zlasti za tiste tri člane, ki 
so prvič v Sloveniji (Ani Senovršnik, Jože Mokorel in Maksi 
Vázquez). Tam smo spoznali šoferja (Dušana), ki nas je dva 
tedna vozil po Sloveniji.

Že prvi dan smo šli v Ljubljano, sicer v BTC, kjer so bile 
»akcije« vsepovsod. Vsak je prišel na kombi z vsaj štirimi 
polnimi vrečami. Naslednji dan, v torek 17. februarja smo 
že zgodaj odpotovali iz Škofje Loke, (stanovali smo v koči, 
ki je bila samo za nas) in se najprej ustavili na Trojanah 
(seveda, pustni torek, ne moreš brez »ta pravih« krofov). 
Pot nas je vodila do Ptujske gore, kjer smo si ogledali freske 
in prosili Marijo s plaščem, naj tudi nas skrije pod njim in 
nam da srečne dni in srečno vrnitev. Sledil je Ptuj. Kakšno 
mesto! Vsi so bili našemljeni, stari, mladi, otroci ... Bilo je 
enkratno, z vsemi smo se slikali. Kar naenkrat pa zaslišimo 
ropot in kravje zvonce; ko se obrnemo, zagledamo cel trop 
kurentov, ki so plesali in skakali okoli nas, pred mestno 
občino. Ves popoldan smo preživeli tam in se zabavali kot 
že dolgo ne. Še pokopu pusta smo prisostvovali. Nekaj 
posebnega, res. Zvečer so nas pa čakali naši prijatelji Čuki, 
ki so nas povabili na veselico in nam na čast zaigrali kar 
nekaj pesmi. Bili smo presrečni, saj se že dalj časa nismo 
videli.

Naslednji dan, sreda 18., smo najprej šli na Bled 
(nismo se mogli odreči kremnim rezinam v Hotelu Park), 
si ogledali čudoviti kraj in prišli do zaključka, da je imel 
prav Slavko Avsenik, ko je rekel da je »najlepši med jezeri 
Bled«. Morali smo kar pohiteti, ker so nas že čakali v Begu-
njah, Pri Jozovcu, kjer smo imeli naš prvi nastop. Treme 
je bilo veliko. Ne zgodi se vsak dan, da plešeš pri Avse-
nikih. Najprej smo seveda pozdravili g. Slavka in ženo, se 
na kratko pogovorili in šli na oder v prelepo dvorano. Tam 
so nas čakali prijatelji in znanci in med drugimi tudi pred-
stavnika Urada za Slovence v Zamejstvu in po Svetu, dr. 
Zvone Žigon in Suzana Martinez, ki sta nam po nastopu 
izrekla dobrodošlico in se zahvalila za obisk (čeprav bi 
moralo biti obratno, a ne?) Veselo, razigrano in sproščeno 
smo zaplesali venček Avsenikovih valčkov, Na Golici ter 

Kitare plešejo. Za tem smo imeli res okusno kosilo. (Mimo-
grede, če vas bo pot kdaj peljala v to gostilno si naročite 
»Gregatovo ploščo«: izvrstna!). Ker je bilo že pozno, smo 
se odpravili k maši na Brezje, v zahvalo za srečno pot.

V četrtek 19. februarja smo zgodaj vstali in šli spet v 
BTC (po nakupe seveda), potem pa v center Ljubljane, kjer 
smo si ogledali tromostovje, tržnico, Prešernov spomenik, 
šli v Družino (sprejel nas je Tone Rode, s katerim smo 
malo poklepetali), na nebotičnik, skratka, hodili in spozna-
vali smo mesto ves dan. Popoldne smo se pa napotili v 
Dravlje, v župnijsko dvorano, kjer smo imeli drugi nastop. 
Nadvse prijazno smo bili sprejeti. Polna dvorana, polno 
znanih ljudi, prijetno vzdušje, vse to je pripomoglo, da je 
bil nastop enkraten (gorenjski in štajerski plesi ter argen-
tinska folklora). Kot vsepovsod po nastopih, smo se uradno 
zahvalili organizatorjem in jih obdarili. Po nastopu nas je 

nagovoril in nam čestital Tone Kuntner (kar nas je ganilo, 
tako lepo je govoril), bila je pogostitev za vse navzoče. 
Prve intervjuje smo imeli tisti večer (RTV Slovenija, Radio 
Ognjišče), tokrat smo imeli še tremo, potem pa ne več, saj 
je bilo že običajno, da so nas čakali novinarji kamorkoli 
smo šli plesat.

Naslednji dan (petek) smo se napotili v Prekmurje. 
Prijateljica Lidija nas je skupaj s Silvo vodila do tromeje 
(Slovenija, Avstrija, Madžarska) in naprej v Porabje kjer 
živi slovenska manjšina na Madžarskem. V njihovem 
kulturnem domu smo si ogledali film, postregli so nam z 
okusnim kosilom, malo smo se sprehodili po Monoštru in 
šli v dvorano na Gornjem Seniku, kjer smo imeli nastop. 
Tam pa spet intervjuji (Madžarska televizija, oddaja za 
slovensko manjšino; Radio Porabje, pa za časopis in revijo, 
ki izhajata v Murski Soboti). Ples je lepo uspel, zadržali smo 
se še po nastopu s člani folklorne skupine Gornjega Senika, 
skupaj peli in plesali. Ker je bila pot do Škofje Loke zelo 
dolga, smo prenočili kar tam blizu; v domu duhovnosti v 
Kančevcih pri Ljutomeru, kjer nas je sprejel simpatični br. 
Primož, nam spekel palačinke in nam čestital, ker nas je že 
slišal na Radio Slovenija.

V soboto je bila na vrsti Murska Sobota. Šli smo do reke 
Mure in se peljali čez z brodom, stopili na Otok ljubezni 
in naprej v Ljutomer. Vodička nas je peljala do Prlekije, v 
Jeruzalem, kjer smo šli v vinsko klet Milana Belca in smo 
vsi dobili državljanstvo Republike Prlekije s potnim listom 

vred. G. Belec je odločil, naj bo naš ambasador Damijan 
Ahlin. (Prleki pravijo, da imajo res »pravo« republiko; 
kot daljni gostje so nas tudi včlanili, čeprav ni nihče od 
nas Prlek, a zdelo se nam je imenitno). Tam smo poku-
šali vina, jedli okusno pogačo, pokazali so nam sode, kjer 
hranijo vino in bilo je res zanimivo. Bilo je spet pozno in 
smo morali v Veržej. Najprej smo si tam ogledali sedež 
obrtniškega društva, kjer imajo krasne rokodelske izdelke. 
Potem smo šli v kulturni dom, kjer nas je sprejela folklorna 
skupina Lesceček; prijazni fantje in dekleta so nas bili zelo 
veseli. Ples je bil prelep in sledila je pogostitev v župnij-
skem domu, kjer smo po večerji zapeli nekaj slovenskih 
narodnih. A morali smo se vrniti v Škofjo Loko.

V nedeljo 22. smo šli k maši v šentjakobsko cerkev in se 
napotili v Celje, na grad. Čeprav je bil deževen dan je bilo 
enkratno. Imeli smo dobrega vodiča, ki nam je povedal 
celotno zgodovino celjskih grofov, da smo se marsikaj 
naučili. Popoldne smo prišli v Žalec, v dvorano II Sloven-
skega Tabora, kjer so nas že čakali Galičevi (s katerimi smo 
tudi nastopili), folklorna skupina Grifon in otroci osnovne 
šole Šempeter. Ani Senovršnik je imela spet dolg intervju, 
nastop je bil full dober (kot pravijo v Sloveniji), navzoča sta 
bila celo Janez in Urška Janša, ki sta bila zelo prijazna in 
navdušena nad našimi plesi. Župan nas je bogato obdaril 
in izrazil hvaležnost ob našem obisku. Gostitelji so nas 
peljali v čudovito gostilno, kjer imajo kmečki turizem. Tam 
smo se najedli domačih dobrot in še za na pot so nam 
naložili vsega … 

Ponedeljek 23. je bil rezerviran za Šentjošt. Tam smo 
si ogledali družinski muzej, kjer ima lastnik skoraj 200 

let stare predmete; pa v cerkev in na smučišče. Pokazali 
so nam tudi kapelo zgrajeno po načrtu g. Toneta Oblaka. 
Plesali smo, pogostili so nas in luštno je bilo. Vsi so bili zelo 
gostoljubni.

V torek smo šli na sprehod po Ljubljani, popoldne pa 

je bil nastop v Polhovem Gradcu, kjer smo bili nagrajeni z 
burnim ploskanjem v nabito polni dvorani. Zakuska je bila 
izvrstna. Bili smo precej utrujeni in se kmalu vrnili v našo 
kočo.

Naslednji dan smo se odpravili že navsezgodaj v 
Maribor, lepo mesto, kjer smo videli staro trto, grob 
blaženega škofa Slomška, Lent in šli naprej do Jurovskega 
dola, kjer so nas sprejeli nadvse prijazni ljudje (tudi 
župan). Obilno so nas pogostili, peljali v vinsko klet, v 
cerkev Sv. Jurija in po okoliških krajih. Nastop smo imeli 
v novi zgradbi kulturnega dom skupaj s folklorno skupino 
Jurovčan. Večerjo smo imeli v prelepi dvorani v istem 
poslopju. Ker je bilo vzdušje enkratno, smo plesali, peli in 
se zadržali dolgo v noč.

V četrtek smo šli z Dušanom v Postojnsko jamo in nato 
v Portorož, na kosilo ob obali, saj je bil čudovit dan. A ker 
smo morali nastopiti v Velenju, se nismo mogli predolgo 
zadržati v tem lepem kraju. Ko smo prišli tja, so nas poleg 
organizatorjev pozdravili še župan in g. Gorazd Žmavc, 
minister za Slovence v zamejstvu in po svetu, ki nam je 
čestital za nastope, saj je rekel, da smo že prave zvezde, 
ker je bral in slišal veliko o naši turneji po Sloveniji. Ta 
nastop je v živo snemala televizija Velenje in kot nalašč je 
bil odličen. Gostitelji so nas peljali na večerjo v lep hotel 
sredi mesta, kjer so pripravili za nas ta pravo »slovensko 
večerjo«. Spet je bil prekrasen večer.

Naslednji dan nas je prišel iskat v Škofjo Loko naš zvesti 
prijatelj Milo in nas peljal v Ivančno Gorico, v Stično, na 
kosilo, na grob Primičeve Julije v Šmihelu. Odpeljali smo 
se v Kočevski Rog, do reke Kolpe, v Vinico in končno 
smo prišli v Adlešiče, kjer smo imeli nastop pod naslovom 
»Mate, moj Mate« (kot del Dume, saj je bila prireditev 
omišljena na izseljenstvo, ko je Mate šel v svet, ne pa 
zaradi »mate čaja«). Program smo oblikovali skupaj s Prelo-
škimi muzikanti in skupino Kresnice, res izvrstni glasbeniki 
in pevke. Prijazni gostitelji so nas peljali v gostilno ob Kolpi 
kjer smo jedli kozlička in še druge belokrajnske dobrote. 
Prenočili smo kar v Stični, da se ne bi predolgo vozili 
domov.

Po obilnem zajtrku smo si naslednji dan ogledali samo-
stan, šli do Jurčičeve domačije, Ivančne Gorice, in nasto-
pili v kulturnem domu skupaj z njihovo izvrstno folklorno 
skupino, z oktetom »Stiški fantje« in s harmonikaši. Pogo-
stitev je bila enkratna, župan nadvse prijazen, vsi ljudje 
so se nam zahvaljevali za čudovit nastop, še Edita z Radia 
Veseljak nam je naredila intervju in bili smo tako veseli, 
da nismo hoteli domov. A treba je bilo. Saj smo se nasle-

dnji dan razšli vsak po svoje, po skupni maši v Škofji Loki v 
zahvalo za vse kar smo doživeli, za vse dobre ljudi, ki smo 
spoznali in vse lepo kar smo videli …

Ne moremo verjeti, da smo bili deležni tolike pozor-
nosti in zanimanja s strani medijev, enega od članov 
so celo ustavili v Ljubljani, na Čopovi, in vprašali, če 
je plesalec skupine, ki so jo prejšnji dan videli na RTV. 
Drugega so hoteli obdržati v Sloveniji, skratka, veliko 
anekdot se je nabralo. Imamo spominsko knjigo, kjer so 
nam toliko lepega napisali vsepovsod, imamo nove prija-
telje, neizbrisne spomine na čudovite dni in prekrasne 
ljudi.

Na vsakem nastopu smo prebrali del Martina Fierra v 
slovenščini in španščini ter omenili, zakaj je tako važen 
ta »argentinski nacionalni ep«. Argentinske plese smo se 
učili s priznanim profesorjem in pokazali »chacarero, gato 
in escondido«. Vedno smo poudarjali, da je naša, pravza-
prav edina folklorna skupina, ki ima plesalce tako različnih 
starosti, saj imamo najstnike, dvajsetletnike, štiridesetle-
tnike in petdesetletnika. Lepo smo se razumeli in res ni 
bilo čutiti te razlike.

Slovenija in Slovenci so nas popolnoma osvojili, zlasti 
tiste, ki so bili tam prvič … Toliko pozornosti, dobrih ljudi, 
lepih krajev, gostoljubnosti, medijske reklame, srečaš 
malokje in to se nam je zgodilo ravno v tej, naši Sloveniji, 
deželi, ki je pravi raj pod Triglavom, kamor bomo gotovo 
še šli, saj nas že vabijo, da jih ponovno obiščemo. A pred 
tem imamo druge načrte … Katere? Boste pa drugič 
zvedeli.

Marjana Pirc.

PLESALI PO ZEMLJI SMO NAŠI …

in uresničile so se naše sanje!
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Vsaj za nekaj časa mi je še dana ta 
čast, da se lahko predstavim kot vnuk. 
Čeprav očetova starša - Jaka in Tončka - 
in mamina mama Marija že počivajo v 
božjem naročju, zasluženo seveda, se še 
vedno veselim značilne prisotnosti Fran-
cija, starega očeta po mami, oziroma 
starega ata Pum-pum, kakor sem ga od 
zgodnjih otroških let imenoval zaradi 
častnega opravila mizarjenja.

Biti vnuk je nekaj prav posebnega. 
Večina izmed nas je imela ali še ima to 
milost; to pač ni nekaj izrednega. Kljub 
splošnosti, pa je vendar nekaj poseb-
nega v vsakem posameznem primeru. 
Biti vnuk pomeni biti varovanec teh, ki 
so jih skušnje in prehojena pot postavile 
nad »dobrim in zlom«, je prednost, da 
te nekdo istočasno vzgaja in razvaja, v 
neki nenavadni relaciji, ki je včasih starši 
ne morejo razumeti. Biti vnuk je zave-
dati se, biti ljubljen na nek drug način, 
ki je različen od starševske ljubezni, od 
prijateljstva ali od zaljubljenega odnosa z 
ljubljeno osebo. In če je vsaka ljubezen 
odsev božje ljubezni, je biti vnuk tako, 
kot nas Bog ljubi. Mislim na tiste dni, ko 
je stari oče bolj sproščen in želi pripove-
dovati pravljice.

Franci, stari ata, ki je še v tej dolini 
veselja in žalosti, je med mojimi starimi 
starši prav gotovo najbolj izreden in s 
katerim sem imel najbolj menjajoče 
odnose. Najprej sem občudoval njegove 
otroške dogodivščine iz zavetišča in 
vojaške anekdote so v meni vzbujale 

navdušeno zamaknjenost. Lesk v njegovih 
svetlih očeh, kadar govori o »mamici«, 
kot da bi se zaljubila prejšnji teden, me 
prevzame, odkar sem se začel zanimati 
za dekleta, do danes, ko on pogreša svojo 
ženo, jaz pa sem zanimanje za dekleta 
prenesel na svoje. Tudi sta me oddaljili 
značilno obilna zgovornost in »izvede-
nost« na vseh področjih, povrhu vsega pa 
mu ni bil všeč nogomet. Skoraj sem ga 
pomiloval (v gotovem času se nam razum 
»pošali«, kot je pravil Abraham Simpson 
in moj stari oče ne more postati izjema), 
pa ga vendar nisem iz dveh razlogov: v 
pomilovanju je nekaj, kar mi ne »štima«, 
pa naj gre za kogarkoli, gojiti ga do 
starega ata pa bi bil izraz slepe smešnosti 
z moje strani. Končno sem dospel do 
ponovnega občudovanja. Znova me 
zanima njegovo pripovedovanje, zopet 
sem odkril obilico življenja, ki ga izražajo 
njegove besede in zgodbe, pa čeprav se 
ista anekdota večkrat ponavlja pri skupnih 
kosilih.

Zadnje čase se mi zdi, da vidim v 
njegovem pogledu to, kar sem bil že 
opazil pri stari mami. Pripravlja se, ali 
še verjetneje je že pripravljen. Zaenkrat 
še lahko rečem, da sem vnuk in se Bogu 
zahvaljujem za to. Prav tako, kot se mu 
zahvaljujem za one tri, ki jih že ni med 
nami, pa so me tako obdarili in brez 
katerih tudi mene ne bi bilo. Zahvaljujem 
se jim in jih ljubim. To je moje skromno 
povračilo njim, ki že niso med dobrim in 
zlom temveč tam, kjer je vse dobro.

D o l e n j s k i  m u z e j 
v okviru praznovanja 
650-letnice ustanovitve 
mesta je odprl razstavo 
Tisočletja na okljuku Krke 
in istoimenski zbornik, 
17. aprila pa bodo odprli 
še razstavo srednjeveških 
pečnic.

Po besedah vodje 
projekta in soavtorja 
razstave Boruta Križa so 
razstavo zasnovali tako, da 
ne predstavlja le zadnjih 
650 let zgodovine novo-
meškega območja, temveč 
zajema pregled 6.000 
let, od prvih naselitvenih 
sledov do sodobnega 
Novega mesta.

Z razstavo so v novo-
meškem muzeju prvič 
prikazali razvoj območja 
vse od prvih sledov člove-
kovega bivanja do danes, 
jedro razstave pa posvetili 
Novomeščanom različnih 
starosti, spolov, poklicev 
in družbenih slojev v vseh 
časovnih obdobjih. Razde-
lili so jo v šest sklopov 
- Mesto pred Novim 
mestom, Ustanovitev, Rast 
in razvoj mesta, Življenje 
v mestu, Gospodarstvo 

mesta, Mesto na preizku-
šnjah in Podobe mesta.

Jedro razstave, ki bo 
na ogled do 6. aprila 
prihodnjega leta, predsta-
vljajo predmeti in slikovno 
gradivo, ki se nanašajo 
na preteklost mesta, je 
povedala koordinatorica 
razstave in njena soavto-
rica, zgodovinarka Majda 
Pungerčar.

Razstavljeno gradivo 
prikazuje novomeško obrt, 
trgovino, industrijo, urba-
nizacijo in promet, mestno 
društveno in družabno 
življenje, njegove šege, 
vojskovanja ter upodo-

bitve mesta. Razstava nudi 
vpogled v javne in osebne 
dogodke, vesele in žalo-
stne trenutke, uspehe in 
težave mesta ter pestrost 
in različnost mestnega 
življenja skozi tisočletja.

Pri razstavi so sode-
lovali vsi strokovni sode-
lavci muzeja, pri pripravi 
razstave srednjeveških 
pečnic, ki so jih odkrili pri 
arheoloških raziskavah v 
mestnem jedru, pa sode-
lujejo z novomeškim 
Centrom za preventivno 
arheologijo Zavoda za 
varstvo kulturne dediščine 
Slovenije

Sodelavci Inštituta za slovenski jezik 
Frana Ramovša ZRC SAZU so predsta-
vili osnutek novega Slovarja slovenskega 
knjižnega jezika. V mesecu dni, kolikor 
bo osnutek v obravnavi, želijo čim več 
pripomb in jih kar največ vgraditi v 
koncept nastajajočega slovarja.

Novi slovar bo izdelan predvsem 
za elektronski medij. Osnutek, ki je 
dostopen na slovarskem portalu www.
fran.si/130 , so pripravili sodelavci Inšti-
tuta za slovenski jezik v sodelovanju s 
34-članskim odborom, ki ga je imenoval 
SAZU. Odbor sestavljajo priznani stro-
kovnjaki, med drugim akademiki, profe-
sorji s štirih slovenskih in zamejske 
univerze ter pisatelji.

V novem slovarju bo zajetih približno 
130.000 besed, besednih zvez in 
frazemov. Po besedah predstojnika inšti-
tuta Marka Snoja bo to rastoči slovar, 
kar pomeni, da bodo izdelani slovarski 
sestavki postopoma objavljeni na spletu 
pred dokončanjem celote. Prvih 5.000 
sestavkov bo objavljenih na spletu, nato 
pa bodo vsako leto enkrat na spletu obja-
vljena nova gesla v paketu. Knjižna izdaja 
bo sledila čisto na koncu. Celoten tiskani 

slovar bi po Snojevih besedah dobili v 20 
letih, saj pri njegovem snovanju sodeluje 
zgolj deset sodelavcev. Slovar bodo izde-
lovali leksikografi, specialisti in termino-
loški svetovalci z različnih področij.

Slovar bo vseboval tudi slovarsko 
bazo, ki bo ponujala precej več infor-
macij kot sam slovar in bo tudi osnova 
za sestavo slovnice. Baza bo imela 
trojni pomen - uporabniškega, jeziko-
slovnega, saj bo vsebovala veliko zane-
sljivih podatkov, in jezikovnotehnolo-
škega. Zadnji bo omogočal nadaljnje 
procesiranje v najrazličnejše tehnološke 
namene. Baza bo tudi trdna osnova za 
druge jezikovne priročnike.

Slovar bo imel normativno in informa-
tivno vrednost, pravi sodelavka na inšti-
tutu Nataša Jakop. Zasnovan bo popol-
noma na novo, čeprav bo nadaljeval 
tradicijo prejšnjega slovarja. Vseboval 
bo tudi smiselne leksikografske okraj-
šave, kot so denimo DDV, cm ipd. Med 
novostmi slovarja napovedujejo opise 
tipičnih skladenjskih vzorcev, koloka-
tivnost in stavčne zglede. Po besedah 
sodelavke inštituta Nine Ledinek bo tako 
uporabnik slovarja dobil informacijo, v 

katerih primerih, 
den imo ,  upo ra -
bimo besedi visok in 
velik. Besedo velik 
lahko uporabimo pri 
opisu težav, velikosti 
podjet ja,  besedo 
visok pa, denimo, 
pri navajanju stro-
škov, zneskov in 
temperatur. Novost 
bodo tudi etimo-
loške osvetlitve, ki 
bodo uporabnika 
seznanile s tem, kdaj 
in kako je določena 
beseda nastala.

Na 17. tradicionalnem blagoslovu 
motorjev in motoristov v Mirni Peči se je 
po ocenah prirediteljev zbralo približno 
sedem tisoč motoristov. Srečanje moto-
ristov v Mirni Peči na velikonočni pone-
deljek je tradicionalni dogodek, ki ga 
organizira Moto klub Trebnje. Letošnje 
sporočilo srečanja pa je bilo prijateljstvo, 
saj so moto-
risti na cesti 
drug drugemu 
vedno pripra-
vl jeni poma-
gati, hkrati pa 
so znani po 
svoji srčnosti, 
j e  p o v e d a l 
p r e d s e d n i k 
Zveze moto -
klubov Slove-
nije Leopold 
Pungerčar. Ne 
glede na to, 
ali se poznajo 
ali ne, bodo 
drug drugemu 
pr iskoči l i  na 
pomoč, sicer pa je prijateljstvo na cesti še 
kako potrebno, je pojasnil.

Osrednji del srečanja z blagoslovom 
motorjev, s pozdravnimi govori in 
kulturno-zabavnim sporedom so začeli po 
praznični maši. Na prireditvi, ki je pote-
kala na velikem parkirišču pred cerkvijo, 
pa so začrtali novo motoristično sezono.

Sicer namen mirnopeškega srečanja 
ni zgolj sestajanje motoristov, temveč 
želijo z njim javnost in motoriste na 
začetku motoristične sezone opozoriti 
na prometno varnost, ki je, čeprav se z 
vsakim letom izboljšuje, še vedno neza-
dostna, je še ocenil Pungerčar.

V Mirni Peči so največji obisk do 
zdaj zabeležili leta 2011, ko se je tega 
tradicionalnega velikonočnega blago-
slova udeležilo približno 12 tisoč moto-
ristov. Prireditelji srečanja poudarjajo, da 

morajo imeti motoristi, da bi lahko uživali 
v varni vožnji, predvsem ustrezno moto-
ristično opremo, katere glavno vodilo je 
motoristova varnost.

Sicer pa upajo, da sta pomlad in 
ugodno vreme v Mirno Peč pripe-
ljala številne motoriste, ki so s pametno 
vožnjo brez prekrškov in nesreč, 

preudarnim ravnanjem ter upošte-
vanjem ces tno -prometn ih  pred -
pisov dokazali, da so enakovredni 
udeleženci v prometu, ki vedo, da 
je prometna kultura del splošne. 
Vsi udeleženci cestnega prometa so 
namreč odvisni drug od drugega. Vsi 
morajo spoštovati pravice drugih, hkrati 
pa s svojim ravnanjem in z zgledom 
dokazovati, da so del družbe sožitja in 
strpnosti. Za motoriste je tudi glavnega 
pomena, da so sposobni predvidevanja 
dogodkov na cesti in cestnih priključkih, 
da so disciplinirani, strpni in razsodni, 
odločilna pa je tudi njihova motoristična 
izkušenost, med drugim opozarjajo prire-
ditelji srečanja.

Na mirnopeški prireditvi so se s svojo 
motoristično opremo predstavili tudi 
policisti.

VNUK
V številki 8 z dne 19. marca smo objavili članek o pokojnem Francu Zorcu. Še za 

časa njegovega življenja mu je vnuk, Martin Sušnik, posvetil spis v svojem blagu, ki 
ga danes v prevodu ponatisnemo.

SLOVENSKI KNJIŽNI JEZIK

Osnutek novega slovarja

OB 650-LETNICI NOVEGA MESTA

Razstava Tisočletja na okljuku Krke

Na blagoslovu
sedem tisoč motoristov 
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POD VODO
Statistični urad je objavil, da je javnofinančni primanj-

kljaj konec leta 2014 znašal 1,8 milijarde evrov oz. 4,9 
odstotka BDP. Letos naj bi se primanjkljaj znižal na 1,1 
milijarde evrov oz. 2,9 odstotka BDP. Dolg države se je 
medtem s 25,4 milijarde evrov konec leta 2013 do konca 
decembra lani zvišal na 30,1 milijarde evrov, kar predsta-
vlja 80,9 odstotka bruto domačega proizvoda.

BREZPILOTNA LETALA
Ministrstvo za obrambo je objavilo javno naročilo za 

nakup brezpilotnih letal razreda mini. Ministrstvo bo v 
prihodnjih treh letih od najugodnejšega ponudnika kupilo 
do štiri komplete brezpilotnikov, prvi komplet, vreden 
približno 400.000 evrov, pa predvidoma v letu 2016.

PRVI KORAKI DO DRUGEGA TIRA
Na ministrstvu za okolje in prostor so izdali gradbeno 

dovoljenje za izvlečni tir. Gre za 1,2 kilometra dolg odsek 
od izhoda tovorne postaje v Kopru, ki predstavlja neka-
kšen prvi nastavek za drugi tir med Koprom in Divačo.

BO BOVEC SPET OŽIVEL?
Občina Bovec in družba Heta Asset Resolution sta 

v Ljubljani podpisali pogodbo o brezplačnem prenosu 
lastnine krožnokabinske žičnice in restavracije Prestre-
ljenik na Občino Bovec. To je šele prvi, a najpomemb-
nejši korak za oživitev smučišča, so sporočili z občine.

URBI ET ORBI
Papež Frančišek je po slovesni sveti maši, ki jo je 

daroval na Trgu sv. Petra v Vatikanu, zbranim podelil 
svoj blagoslov Mestu in svetu - Urbi et Orbi. Pred tem 
pa je vsem vernikom in ljudem dobre volje posredoval 
svojo velikonočno poslanico, v kateri je obsodil vsakršno 
nasilje ter prosil za mir v deželah, kjer divja vojna. Med 
drugim je dejal: »Prosimo zmagovitega Jezusa, naj olajša 
trpljenje tolikih naših bratov, ki jih preganjajo zaradi njego-
vega imena, pa tudi vseh tistih, ki po krivici trpijo zaradi 
posledic še nerešenih sporov in nasilja.«

DOGOVOR Z IRANOM
Po dvanajstih letih pogovorov o iranskem jedrskem 

programu je v švicarski Lozani prišlo do zgodovinskega 
preboja. Šesterica velesil in Iran so se namreč uskla-
dili o ključnih vprašanjih in tako se lahko začne delo 
na končnem dogovoru, ki naj bi bil dosežen do julija. In 
kakšni so rezultati dogovora? Teheran se je zavezal, da bo 
dopustil kontrolo spornega bogatenja urana, Zahod pa bo 
odpravil gospodarske in finančne kazenske ukrepe, ki jih 
je uvedel proti Iranu. Ameriški predsednik Barack Obama 
je že pozdravil zgodovinski dogovor, obenem pa priznal, 
da zgodba še ni končana. Tudi večina ostalih držav se je 
pozitivno odzvala na okvirni dogovor. Generalni sekretar 
Združenih narodov Ban Ki Moon je dejal, da bo prispeval 
k miru in stabilnosti na Bližnjem vzhodu. Meni, da znatno 
omejuje iranski jedrski program in vodi v odpravo vseh 
kazenskih ukrepov proti Iranu. Kot pozitivnega so dogovor 
med drugim označili tudi Iran, Nemčija in Rusija. Največji 
kritik ostaja Izrael. Premier Benjamin Netanjahu meni, da 
bi dogovor povečal možnost za sprožitev »grozljive vojne«.

BODO GRKI PLAČALI?
Grški finančni minister Janis Varufakis se je sestal z 

vodjo Mednarodnega denarnega sklada Christine Lagarde 
in ji zatrdil, da bodo Atene do roka, ki se izteče 9. aprila, 
poplačale 460 milijonov evrov dolga. Ugibanja, da država 
ne bo sposobna najti potrebnih več sto milijonov evrov, se 
vrstijo že nekaj časa. Pogajanja o izplačilu preostanka od 
skupno 240-milijardne pomoči Evropske unije in denar-
nega sklada Grčiji namreč doslej niso prinesla uspeha. 

KRVAVEČA UKRAJINA
Proruski separatisti so 6. aprila lani zasedli vladna 

poslopja v več mestih na vzhodu Ukrajine, s čimer se je 
začela krvava državljanska vojna. V letu dni je konflikt 
zahteval več kot 6000 življenj, kljub februarskemu spora-
zumu iz Minska pa na območju še ni miru, temveč le 
krhko premirje, težke so tudi gospodarske razmere. Vojna 
izčrpavanja med Kijevom in separatisti je pognala z doma 
na tisoče beguncev. 

UNIČEVANJE DEDIŠČINE
Džihadisti Islamske države so znova objavili video 

posnetek, na katerem uničujejo neprecenljivo arhitek-
turo v antičnem iraškem mestu Hatra, ki je na Unescovem 
seznamu svetovne kulturne dediščine. Eden od skrajnežev 
na posnetku pojasni, da zgodovinski kraj uničujejo, ker 
»je predmet čaščenja namesto boga«. Na posnetku, ki ni 

CRISIS DE GABINETE
El gobierno esloveno del premier Miro Cerar está 

pasando unos días complicados. Dos de sus ministros 
están en la picota. El caso más importante es el del 
ministro de defensa Janko Veber. Se probó, que mando 
a los servicios secretos, que dependen de él, a investigar 
temas relacionados con la privatización, algo totalmente 
ajeno a su esfera. Cerar le pidió la renuncia que Veber 
no quiso presentar. El tema ahora está en manos del 
parlamento. La cuestión en realidad no es Veber, sino su 
partido la Democracia Social. Perteneciente a la izqui-
erda más rancia, se opone a la privatización de Telecóm 
eslovena y a la de todas las grandes empresas que 
todavía están en manos del Estado. ¿Podría el escán-
dalo alejarlo de la coalición gobernante? No se descarta. 
De todos modos Cerar tiene votos suficientes en el 
parlamento para seguir gobernando. El otro caso es la 
ministra de Educación. Se probó que la recientemente 
nombrada Klavdija Markež para obtener su licenciatura 
presentó una tesis totalmente copiada de otras fuentes. 
No duró ni una semana en su puesto. Tuvo que renun-
ciar. (Pág. 1)

APELACION A LA CORTE
La ONG “Es por los niños” presentó su apelación a 

la Corte Constitucional, para anular la disposición del 
parlamento que prohibió el referéndum en el caso de 
la nueva ley familiar, que equipara el matrimonio tradi-
cional con las nuevas parejas del mismo sexo. Laq insti-
tución insiste que el texto de la ley desvirtúa totalmente 
el concepto de familia. Ahora la decisión acerca del 
referéndum  queda en manos de los jueces. (Pág. 1)

LA PASION DE RIBNICA
Además de la antigua representación de la pasión de 

Cristo, que se lleva a cabo en Škofja Loka (ver número 
anterior), existen otras en distintos puntos de Eslovenia. 
Nuestro corresponsal nos llama la atención acerca de la 
pasión en Ribnica, que lleva ya nueve anos de presen-
taciones. Lo llamativo es que este año participaron tres 
integrantes, provenientes de familia eslovenas de Argen-
tina, radicados ahora en su país de origen. Se destaca 
la excelente opuesta en escena de la obra, cuya carac-
terística es que, al margen del texto evangélico, añade 
cada año alguna temática relacionada con la actualidad. 
También este año pasó de la presentación al aire libre, 
al uso de grandes espacios interiores. (Pág. 2) 

UNA GIRA ESPECTACULAR
Entre nosotros es muy conocido el grupo folclórico 

“Maribor”, que actúa en el marco del Centro Eslo-
veno de Carapachay. Sus presentaciones, tanto ante el 
público de la colectividad, como en el ambiente argen-
tino, son muy apreciadas y merecedores de los mejores 
reconocimientos. Hace ya algún tiempo se propusieron 
hacer una gira por Eslovenia, para visitar la tierra de 
sus ancestros. Este año, después del carnaval, y con la 
ayuda financiera del Ministerio para los Eslovenos por 
el Mundo, pudieron realizar su sueño: bailar en tierra 
eslovena. Durante diez días recorrieron el país de 
norte a sur y de este al oeste, para llevar su represen-
tación a los distintos pueblos y ciudades. La crónica, 
que publicamos es esta edición, habla de su alegría y 
su orgullo, de presentar a nuestra colectividad con un 
espectáculo de jerarquía, que entusiasmó en extremo a 
los espectadores. Hacen hincapié, además, en el cálido 
y entusiasta recibimiento, que gozaron en todos lados. 
Fueron agasajados y mimados, al punto de sentirse en 
todos lados como en casa. Cabe destacar que, además 
de bailes eslovenos, llevaron números del folclore 
argentino. También recitaron estrofas del Martín Fierro, 
tanto en español como en esloveno. Regresaron con 
las mejores impresiones y con varias invitaciones, para 
repetir la experiencia. Pero por ahora tienen otros 
planes, que ya pronto los darán a conocer. (Pág. 3)

datiran, skrajneži s kladivi neusmiljeno razbijajo nepre-
cenljive kipe in vanje streljajo s kalašnikovkami. Obja-
vili so ga, potem ko so iraške sile iz njihovih rok iztr-
gale mesto Tikrit, kar je doslej največji poraz IS v Iraku. 

POPLAVLJENI ČILE
Po poplavah, ki so prizadele sicer sušni sever Čila, 

pogrešajo več kot sto ljudi. Po uradnih podatkih so 
poplave doslej terjale 25 žrtev, 125 ljudi pogrešajo, 30.000 
pa je prizadetih, številni so ostali brez strehe nad glavo. 
Pod vodo so ostale cele vasi, sprožili so se tudi številni 
zemeljski plazovi, saj se je zaradi močnega dežja začel 
hitro topiti sneg v Andih. Čilska vlada je na območje poleg 
nujne pomoči poslala tudi precej cepiva proti tetanusu 
in hepatitisu A, saj se zaradi slabih razmer bojijo izbruha 
bolezni.

ANGLEŠKI KANDIDATI
V kampanjo pred britanskimi parlamentarnimi 

volitvami, ki bodo 7. maja, je vstopil tudi nekdanji 
britanski premier Tony Blair. V govoru na seve-
rovzhodu Anglije je med drugim posvaril pred nevar-
nostmi izstopa Velike Britanije iz Evropske unije, o 
čemer namerava sedanji premier David Cameron 
v primeru zmage na volitvah razpisati referendum. 
Blair je poudaril tudi, da bi referendum ogrozil 
britansko gospodarstvo, saj meni da, bi že možnost 
izstopa zmanjšala varnost delovnih mest, na britansko 
gospodarstvo pa bi legla tančica nepredvidljivosti. 

PISALI SMO PRED 50 LETI RESUMEN DE ESTA EDICIONNOVICE IZ SLOVENIJE

PO SVETU

BRANKO ROZMAN: OBSODILI SO KRISTUSA
Slovensko gledališče je na odru v Slovenski hiši 

(Ramón Falcón 4158 Buenos Aires) uprizorilo na tiho 
nedeljo za postni čas zelo primerno igro tukajšnjega 
pisatelja dr. Branka Rozmana: Obsodili so Kristusa. 
Ni bila to »krstna predstava« tega dela, kajti pred 
letom jo je v režiji istega Nikolaja Jeločnika, tudi 
takrat režiserja, uprizorila Slovenska kulturna akcija. 
…

SLOVENCI V ARGENTINI
Občni zbor SFZ. Šestnajsti redni občni zbor 

SFZ je bil v nedeljo 28. marca 1965. Pričel se je ob 
11.15 ob navzočnosti zveznega odbora, g. duhov-
nega vodja, predstavnikov in volivcev vseh odsekov 
in številnega članstva. Po molitvi je predsednik Tine 
Vivod v kratkem govoru pozdravil vse navzoče, 
poudarjal pomen občnega zbora in navduševal 
navzoče za nadaljnje delo. Nato je povzel besedo 
duhovni vodja dr. Alojzij Starc, ki je v kratki misli 
omenil 20-letnico zdomstva in domobranske trage-
dije. Primerjal je mlade domobrance, katere je stavil 
za vzor, in nas fante, ker oboji stremimo za istimi 
ideali: ohranitev vere in narodnosti. …

Carapachay. Vsako tretjo nedeljo imamo v 
Carapachayu v našem domu slovensko mašo. Ko je 
21. marca prišel maševat msgr. Orehar, smo mu po 
maši pripravili presenečenje. Vabilu k skupnemu 
kosilu se je odzvalo nad 80 rojakov. V imenu soseske 
je pozdravil msgr. Oreharja predsednik doma g. Edi 
Škulj in mu čestital k visokemu imenovanju. …

Osebne novice. Družinska sreča. Dne 27. marca 
je bil v Don Boscu krščen Janez Jože Durič, sin Franca 
in Neže Dünk. 28. marca so v San Martinu krstili 
Jožeta Vombergerja, sina Jožeta in ge. Fani Uštar, V 
družini Aleksandra Pirca in njegove žene ge. Mojce 
v Carapachayu se je rodila hčerka. V družini Janeza 
Žnidaršiča in njegove žene ge. Marije roj. Vodnik se 
je rodila tudi hčerka, ki je bila krščena na ime Marija 
Elizabeta. Vsem srečnim družinam naše čestitke!

(Svobodna Slovenija, 8. aprila 1965 - Št. 14)

Fundador: MILOŠ STARE / Director: Antonio Mizerit / Propietario: 
Asociación Civil Eslovenia Unida / Presidente: Franci Znidar / Re-
dacción y Administración: RAMON L. FALCON 4158 - C1407GSR 
BUENOS AIRES - ARGENTINA Tel.: (54-11) 4636-0841 / 4636-
2421 (fax) / e-mail: esloveniau@sinectis.com.ar in esloveniau@
gmail.com. Za Društvo ZS: Franci Žnidar / Urednik: Tone Mizerit

Sodelovali so še: Gregor Batagelj (dopisnik v Sloveniji), Marta 
Petelin in  Jože Horn, Marko Kremžar, Metka Mizerit, Marjana 
Pirc in Martin Sušnik.
Mediji: STA, Radio Ognjišče, Družina in Časnik.si.

SVOBODNA SLOVENIJA / ESLOVENIA LIBRE
Naročnina Svobodne Slovenije: Za Argentino, $ 1.100.-; pri poši-
ljanju po pošti: sivi papir, $ 1.545.-; beli papir $ 1.755.-; Bariloche; 
$ 1.300.-; obmejne države Argentine, 270.- US dol.; ostale države 
Amerike, 300.- US dol.; ostale države po svetu, 330.- US dol.; vse 
za pošiljanje z letalsko pošto. Z navadno pošto, 250.- US dol. za vse 
države. Dolg za letnike v zaostanku se plača po ceni naročnine teko-
čega leta. Svobodna Slovenija izhaja s podporo Urada za Slovence 
v zamejstvu in po svetu RS.
Čeke: V Argentini na ime ,,Asociación Civil Eslovenia Unida”, v 
inozemstvu (bančne čeke, ne osebne) na ime ,,Antonio Mizerit”. 
Oblikovanje in tisk: TALLERES GRÁFICOS VILKO S.R.L. / California 
2750-C1289ABJ Buenos Aires-Argentina / Tel.: (54-11) 4301-5040 / 
E-mail: info@vilko.com.ar
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Iščem osebo za paženje dveh otrok
v okolici Castelar.

Trikrat na teden popoldne.
Ponudbe na: 15- 6167-8733

MALI OGLASI
TURIZEM

TURISMO BLED
EVT Leg. 12618
Dis. 2089
de Lucía Bogataj
Monseñor Marcón 3317 B, San Justo 

Tel. 4441-1264/1265
GREGOR BATAGELJ, turistični vo-
dnik v Sloveniji. Slovenski/španski 
jezik. Mob.: +386-(0)31-567-098. 
E-naslov: mgbatagelj@gmail.com

ZOBOZDRAVNIKI
Dr. Damijana Sparhakl - Zoboz-
dravnica - Splošna odontologjia - 
Belgrano 123, 6. nadstr. "4" - Ramos 
Mejía - Tel.: 4464-0474.

ADVOKATI
Dobovšek - odvetniki
Somellera 5507 - C1439AAO - Capi-
tal Federal - Tel/Fax 54-11-4602-7386
E-mail:estudio@estudiodobovsek.
com.ar 
Dr. Marjana Poznič - Odvetnica - 
Uradna prevajalka za slovenski jezik. 
Lavalle 1290, pis. 402 - Tel. 4382-
1148 / 15-4088-5844 - mariana.po-
znic@gmail.com
Dra. Ana C. Farreras de Kocar - – 
Sucesiones - Contratos - Familia – Co-
mercial - Laboral - Civil – Jubilaciones 
- Pensiones. Martes y jueves de 16 a 
19 hs. Avellaneda 174 1º Piso /(1704) 
Ramos Mejía, Buenos Aires. Tel.: 
4469-2318 Cel: 15-6447-9683 e-
-mail: farrerasanac_te@yahoo.com.ar

GASTRONOMIJA
od torka 
do vključ-
no sobote 
od 19. ure 

naprej. Praznovanja, obletnice, sre-
čanja. Cene ugodne, pristna domača 
hrana in kvalitetna postrežba. Rezer-
vacije: 4658 4158. Avellaneda 450, 
Ramos Mejía, Buenos Aires.

Planika catering - Ani Rode
Slovensko in mednarodno pecivo 
po naročilu - Tel.: 4655-4422 ali 15-
4073-3495

VERA WINES - VINOTEKA
Prodaja domačih in uvoženih vin in 
penin. Poroke, praznovanja, podjetni-
ška darila. Tel.: 4342-4112; Cel.: 15-
3941-0078 - info@verawines.com.
ar - Av. de Mayo 769, CABA. Od po-
nedeljka do petka od 11.30 do 19.30 
ure, v sobotah pa od 10-18.ure.

POSREDOVANJA
PATAGONIA Storitve

María Cristina Breznikar Rant s.p.
Vaš kontakt v Sloveniji. Osebna po-
tovanja. Vzpostavimo stik med so-
rodniki. Pokojninski postopki, naje-
mnine in več drugih storitev. E-mail: 
patagonia.storitve@yahoo.com

SLOVENCI IN ŠPORT

OBVESTILA

PORAVNAJTE
NAROČNINO!

SOBOTA, 11. aprila:
Redni pouk na srednješolskem tečaju 

RMB, ob 15. uri v Slovenski hiši.
NEDELJA, 12. aprila:
60. misijonska tombola v Našem 

domu v San Justu.
Občni zbor v San Martinu ob 10,30 

uri.
ČETRTEK 16. aprila:
Z.S.M.Ž. San Martin vabi na mesečni 

sestanek v Domu ob 16. uri.
SOBOTA, 18. aprila:
Redni pouk na srednješolskem tečaju 

RMB, ob 15. uri v Slovenski hiši.
Igra Jez, v Slovenskem domu v San 

Martinu, ob 20.30.
NEDELJA, 19. aprila:
Občni zbor v Našem domu San Justu 

ob 9. uri.
SOBOTA, 25. aprila:
Redni pouk na srednješolskem tečaju 

RMB, ob 15. uri v Slovenski hiši.
SREDA, 29 aprila:
Redna šolska seja ob 19,30 v 

Slovenski hiši.
ČETRTEK 30. aprila:
Redni občni zbor Z.S.M.Ž. ob 15. uri 

v Slovenski hiši.
Občni zbor Zadruge SLOGE ob 19,30 

uri.

BRON ZA ANJO
Sedemnajstletna alpska 

smučarka Anja Drev, 
edina slovenska predstav-
nica na 18. olimpijskih 
igrah gluhih v Rusiji, je v 
Hanti Mansisku na svojih 
prvih igrah osvojila bron v 
smuku. Zmagala je Čehinja 
Tereza Kmočova pred roja-
kinjo Veroniko Grygarovo. 
Drevova je bila od zmago-
valke počasnejša dve 
sekundi.

SLOVENSKE MEDALJE
V EINDHOVNU

Slovenska plavalka 
Tjaša Vozel (foto) je na 
močnem mednarodnem 
mitingu v Eindhovnu 

na Nizozemskem osvo-
jila drugo mesto na 100 
m prsno in ob tem z 
dosežkom 1:07,93 dosegla 
tudi nov slovenski rekord. 
Rekordna je bila že v pred-
tekmovanju z dosežkom 
1:08,96, pred tem pa je 
njen rekord iz leta 2012 
znašal 1:09,22 minute. 

Drugo mesto je osvojila 
Anja Klinar, ki je prav ta 
dan praznovala 27. rojstni 

dan. Na 400 m mešano je 
s 4:40,67 dosegla normo 
A za nastop na olimpijskih 
igrah v Rio de Janeiru in 
si po nastopih v Atenah 
2004, Pekingu 2008 in 
Londonu 2012 priborila še 
četrti nastop na OI.

Tjaša Vozel je dosegla 
tudi nov slovenski rekord 
na 50 m prsno. Z 31,43 
je za skoraj štiri desetinke 
izboljšala lasten rekord iz 
lanskega leta in osvojila 
drugo mesto. 

Odlično je na 50 
m prsno nastopil tudi 
Damir Dugonjić, ki pa 
je ob dosežku 27,27 
za desetinko zaostal za 
Srbom Ćabo Siladjijem in 
nekdanjim južnoafriškim 
svetovnim rekorderjem 
Cameronom van der 
Burghom, ki sta si razdelila 
prvo mesto. 

Na 400 m prosto sta 
Anja Klinar (4:10,68) in 
Gaja Natlačen (4:14,75) 
z osebnima rekordoma 
zasedeli drugo in tretje 
mesto.

Vodja Urada Vlade RS za Slovence v 
zamejstvu in po svetu ter minister brez 
listnice Gorazd Žmavc se je minuli teden 
ob obisku Vlade RS na Koroškem srečal 
tudi s Slovenci iz avstrijske Koroške, med 
drugim z županoma Železne Kaple in 
Globasnice, Francem Jožefom Smrtnikom 
in Bernardom Sadovnikom.

Omenjena župana sta pripadnika 
slovenske narodne skupnosti in sta 
kot taka tudi nastopila na marčevskih 
lokalnih volitvah na avstrijskem Koro-
škem. Bila sta v kvoti slovenske stranke 
Enotna lista. Smrtnik je zmagal že v 
prvem krogu 1. marca, Sadovnik pa v 
drugem krogu 15. marca. Obe občini - 
Železna Kapla in Globasnica - mejita na 
Slovenijo oz. koroško regijo in si želita 
okrepljenega sodelovanja na čezmejnih 
projektih Slovenija - Avstrija.

Kot so sporočili z Urada za Slovence 

v zamejstvu in po svetu, so na pogovorih 
sodelovali tudi predstavniki Slovenske 
gospodarske zveze ter Obrtne zveze 
Slovenije. Pogovorom se je pridružil 
tudi minister za infrastrukturo, dr. Peter 
Gašperšič, sledilo pa je kratko srečanje z 
ministrom za pravosodje, mag. Goranom 
Klemenčičem, kjer sta se župana dogo-

vor i la  za okrepl jeno 
sodelovanje z avstrijskim 
ministrom za pravosodje. 
Oba župana je posebej 
pozdravil tudi predse-
dnik Vlade RS, dr. Miro 
Cerar, ki se veseli uspehov 
slovenske skupnosti na 
Koroškem ter verjame v 
tesnejše sodelovanje med 
obmejnimi regijami.

USZS je še sporočil, da 
s temi srečanji krepi vlogo 
regionalnega povezo -

vanja in sodelovanja in poudarja pomen 
županov in občin kot prostor razvoja, 
sodelovanja in konkretnih rešitev v dobro 
ljudi na obeh straneh meje.

USZS prav tako s povezovanjem 
kulture in gospodarstva poudarja večjo 
medsebojno sodelovaje obeh panog, ki 
sta v najuspešnejših državah v sinergiji - 
in oplajata drug drugega. Posebej pa je to 
sodelovanje dobrodošlo na čezmejnem 
sodelovanju, kjer preko kulture raste 
zaupanje tudi za gospodarsko sodelo-
vanje.

Minister na Koroškem

Ministra Žmavc in Gašperšič, župana Smrtnik in Sadovnik 

S  f i n a l o m 
s v e t o v n e g a 
pokala alpskih 
s m u č a r j e v  v 
Meribelu se je 
zaključil boj za 
veliki kristalni 
g l obus .  P r vo 
dejanje v smuku 
boja med Tino 
Maze in Anno 
Fenn inge r  j e 
dobila slovenska zvezdnica, ki je s četrtim mestom 
zmanjšala zaostanek v skupnem seštevku le na 12 točk. 
Zmagala je Američanka Lindsey Vonn. 

V drugem finalu, v superveleslalomu, je Tina Maze 
zasedla tretje mesto in za 31 stotink zaostala za Fennin-
gerjevo, ki je dve tekmi pred koncem sezone povečala 
vodstvo v skupnem seštevku pokala na 32 točk. 

Na slalomu je Tina Maze s četrtim mestom prevzela 
vodstvo v skupnem seštevku, ker je Avstrijka Anna 
Fenninger bila le 23. Tega vodstva pa ni mogla obdržati, 
saj je na veleslalomu bila tretja, Anna Fenninger pa je z 
zmago ubranila veliki kristalni globus z 22 točkami pred-
nosti. 

Mazejeva po nastopu še ni želela povedati, če bo 
nadaljevala tekmovalno pot ali pa bo sklenila bogato 
kariero.

KONEC DOBER - VSE DOBRO!
Slovenski biatlonec Jakov Fak je na najboljši možen 

način končal sezono 2014/15. Na zadnji postaji svetov-
nega pokala v ruskem Hanti Mansisku je dobil preizku-
šnjo s skupinskim startom, brez zgrešenega strela je za 
deset sekund premagal Rusa Antona Šipulina, ki je zgrešil 
dvakrat, tretji pa je bil Norvežan Tarjei Boe z enim zgre-
šenim strelom in 12 sekundami zaostanka. V skupnem 
seštevku je zmagal Francoz Martin Fourcade s 1042 
točkami, Šipulin je drugi z 978, Fak pa tretji z 883.

Tina Maze druga 
najboljša

Za sirup iz hrena potrebujete le hren in sladkor. Hren 
najprej naribamo in posujemo s sladkorjem, premešamo, 
dobro zapremo ter pustimo stati en dan.

Hren po enem dnevu ožamemo in sirup prihranimo. 
Suh del, ki ostane, pa damo v manjšo količino vode. 
Vodo s hrenom nato pristavimo, dodamo še malo slad-
korja in zavremo.

Ko mešanica zavre, ugasnemo in pustimo, da se 
ohladi na približno 35 stopinj (temperaturo lahko izme-
rite s termometrom, stara preverjena metoda pa je, da 
ohladite toliko, da lahko držite prst 10 sekund v tekočini). 
Tekočino precedite in dodajte sirupu, ki ste ga prihranili.

Uživamo eno čajno žličko do 3-krat dnevno. Po želji 
ga lahko razredčimo z vodo. Sirup iz hrena uporabljamo 
zoper prehlade, kašelj, revmatizem, protin, splošno 
krepitev in poživitev.

Sirup iz hrena
za pomoč pri prehladu

Tjaša Vozel


